
PROTOKÓŁ NR 0012.4.1.2015 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  

w dniu  20 stycznia 2015r. 
 

 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala nr 130 A  
Czas posiedzenia:  godz. 12.00-13.20. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie             

z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Działalność Straży Miejskiej. 
4. Sprawy bieżące: 

 
 odpowiedź  na pismo Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość dotyczące 

dostępności do świadczeń zdrowotnych w mieście.  
5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji w dniach: 
 8 grudnia 2014r. 
 16 grudnia 2014r. 

 
7. Zakończenie posiedzenia.  

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  

 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  

Tadeusz Markiewicz otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych na posiedzenie 
gości oraz członków Komisji.  
 

Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Komisja przyjęła przedstawiony przez Przewodniczącego porządek obrad 
jednogłośnie. 
 

Ad.3. 
Działalność Straży Miejskiej 

 
Komendant Straży Miejskiej Grzegorz Osóbka przedstawił sprawozdanie  
z działalności Straży Miejskiej w Jastrzębiu-Zdroju.  

 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Lucyna Maryniak 
Byłoby dobrze, aby taki materiał dotyczący Straży Miejskiej ukazał się w gazecie 

Jastrząb. Często mieszkańcy nie wiedzą, jaki jest zakres działalności Straży, 
czasem negatywnie się wypowiadają, ja tłumaczę, ile mogę, jestem całym 

sercem za utrzymaniem Straży Miejskiej. 
Czy pan może dzisiaj powiedzieć, ile oszczędności wnieśliście państwo                    
do budżetu miasta rezygnując z oszczędności.  

 



Grzegorz Osóbka 
Około 180 tys. zł.  
 

Tadeusz Markiewicz 
Komisja nasza złożyła wniosek w sprawie zakupu samochodu do Straży Miejskiej 

oraz przekazania środków na doposażenie elementów umundurowania. Wnioski 
były również w temacie rozbudowy monitoringu na bazie światłowodowej.  
 

Mirosław Lęga 
Przy wjeździe do Kościoła „na górce” postawione są znaki zakazu po lewej                     

i prawej stronie, ludzie tam płacą mandaty, następnie przychodzą z kwitami do 
księdza i mówią „proszę mi zwrócić”. Panie Prezydencie, panie Komendancie, 
bardzo proszę o rozwiązanie tej sprawy. Druga sprawa, to topole, które tam są, 

suche gałęzie opadają i istnieje ryzyko z tym związane.  
 

Janusz Buda 
Sytuacja jest mi znana, tam są znaki zakazu zatrzymywania się. Policja nie 
reagowała na to, jednak ktoś upominał Policję, aby ten zakaz egzekwować. 

Trzeba zainteresować się, jak rozwiązać ten problem kompleksowo. Konary 
drzew należy przyciąć.  

 
Mirosław Lęga 

Rozmawiałem w tej sprawie z panią Prezydent, która obiecała zapoznać się z tą 
sprawą.  
 

Grzegorz Osóbka 
Chcę podkreślić, iż droga ta nie jest bardzo szeroka, o znacznym nachyleniu. 

Pytanie jest takie, co będzie, gdy dojdzie do sytuacji kryzysowej w Kościele. 
Może nastąpić sytuacja, że karetka nie dojedzie do osoby potrzebującej. To było 
przesłanką do ustawienia tych znaków.  

 
Józef Kubera 

Wysłuchałem informacji o działalności Straży Miejskiej, gdyż wcześniej pełnej 
wiedzy nie miałem. Ubolewam nad tym, iż tylu ludzi z wyższym wykształceniem 
pracuje w Straży Miejskiej za tak małe pieniądze. Czy jest możliwość, aby część 

środków z  mandatów została przeznaczona na wyposażenie.  
 

Grzegorz Osóbka 
Kwoty pieniędzy z grzywien za fotoradar wpływają do Miasta, jako Komendant 
Straży Miejskiej jestem przeciwny takiemu rozwiązaniu, jakie pan proponuje. 

Mogłoby to rodzić sytuacje, gdzie byłyby zakusy do jak największego „zarabiania” 
środków finansowych z mandatów.  

W poprzednich rozmowach brano pod uwagę wybudowanie parkingu w terenie 
zalesionym naprzeciw Kościoła, jednak teren ten wymagałby kolosalnych 
środków finansowych.  

 
Urszula Sobik 

Czy kolejność zadań, które pan wymienił, ma priorytet ważności? Czego dotyczą 
ograniczenia finansowe dotyczące bezdomnych zwierząt.  
 

Grzegorz Osóbka 
Kolejność jest wprost zacytowana z ustawy. Ograniczenia te mogą być, ale nie 

muszą. Środki te przeznaczone są na przykład na zakup środków 
farmakologicznych dla zwierząt przy interwencji, jak również na działania 
profilaktyczne mające na celu edukację w kierunku właściwych postaw i dbania           

o swoje zwierzęta.  



 
Urszula Sobik 
Czy palenie w piecu np. oponami jest karane, ponadto czy możecie państwo 

upominać albo karać mieszkańców za nieszczepienie zwierząt.  
 

Grzegorz Osóbka 
Praktykowane to jest tak, iż za brak szczepień jest sankcja, którą nakłada Straż 
Miejska, bezpośrednio na miejscu zdarzenia w przypadku pogryzień lub innych 

sytuacji ekstremalnych. W innej sytuacji, jeśli pies nie jest zaszczepiony, dajemy 
termin na zaszczepienie, wówczas właściciel musi zgłosić się i okazać 

zaświadczenie o szczepieniu.  
Jeśli chodzi o sprawę palenia niewłaściwym opałem, Straż Miejska ma 
upoważnienie do wstępu na teren posesji i sprawdzenia czym jest dom opalany, 

jednak ustawodawca zawarł taki zapis, iż wstęp ma być wraz z rzeczoznawcą. 
Problem jest taki, iż prawnie nie jest określone, kto jest tym rzeczoznawcą.  

Ukaranie osoby jest możliwe, jeśli Strażnik stwierdzi, iż opona jest w piecu            
i w tym czasie się pali.  
 

Mirosław Lęga 
Pragnę podziękować dzielnicowemu naszego Osiedla panu Piotrowi Jarominowi, 

który jest bardzo zaangażowany w swoją pracę, chętnie nawiązuje kontakt                 
z Zarządem Osiedla, pomaga rozwiązywać problemy. 

 
Lucyna Maryniak 
Kto na co dzień nie pracował ze Strażą Miejską, nie wie, jak bardzo Straż jest 

pomocna. Mówię „nie” likwidacji Straży Miejskiej w naszym mieście. Winny być 
jak najczęściej opisywane w prasie lokalnej, jakie zadania Straż Miejska nakłada. 

Proszę o pochylenie się nad wnioskami naszej Komisji, abyśmy mogli wspólnie 
tej służbie pomóc. Myślę, że te 300 złotych podwyżki na pensję, to jest nasz 
priorytetowy dziś wniosek.  Szatnia jest w przebudowie, nie ma monitoringu 

wizyjnego, a potrzeba pomocy mieszkańcom jest coraz większa.  
 

Ad.4. 
Sprawy bieżące: 
 

 odpowiedź  na pismo Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość dotyczące 
dostępności do świadczeń zdrowotnych w mieście.  

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

Urszula Sobik 
Czy jest możliwość wyznaczenia tzw. planu awaryjnego, aby takie sytuacje nie 

zdarzały się w przyszłości.  
 
Janusz Buda – Zastępca Prezydenta Miasta 

Kontrakty winny być negocjowane już w połowie roku, aby takich sytuacji nie 
było, niestety jako Miasto nie mamy prawnych możliwości do takich działań.  

 
Tadeusz Markiewicz 
Miasto nie może podjąć takich zadań, gdyż byłoby to naruszenie ustawy                   

o finansach publicznych, możemy realizować programy profilaktyczne.  
 

 
 
 

 



Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 

Komisja sformułowała następujące wnioski: 
 

 
1. Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych na doposażenie 

funkcjonariuszy Straży Miejskiej w sorty mundurowe.  

 
2. Komisja wnioskuje o systematyczną wymianę pojazdów Straży Miejskiej.  

 
3. Jak daleko są posunięte prace w celu ustawienia tablicy interaktywnej               

na ul. Jana Pawła II (okolice  Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego nr 2                        

i budynku Jastrzębskiej Spółki Węglowej). 
 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

 

Ad.6. 
Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji w dniach: 

 
Radni przyjęli protokoły z posiedzeń Komisji w następujących dniach: 

 
 8 grudnia 2014r. 

Głosowanie radnych: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
 16 grudnia 2014r. 

Głosowanie radnych: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 

Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia.   

 
Tadeusz Markiewicz 

Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady komisji.  

 
 

 
 
Protokołowała     

Agnieszka Bąk 
        Przewodniczący Komisji 

   Bezpieczeństwa Publicznego 
          i Samorządu Terytorialnego  

 

                TADEUSZ MARKIEWICZ 


